
Transkrypcja XL sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwołanej na dzień 20 grudnia 2021 roku 

 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Szanowni Państwo, serdecznie witam na XL sesji Rady Miejskiej w Krobi. Z góry przepraszamy za 

drobne opóźnienie obrad, jednak mieliśmy problemy techniczne. Na dzisiejszej sesji chciałbym powitać 

Pana Burmistrza wraz ze współpracownikami. Witam Dyrektorów i Kierowników jednostek. Witam 

także oczywiście Państwa Radnych. Dzisiaj jak Państwo widzicie jesteśmy w 13 osobowym składzie na 

sali, plus czternasty radny bierze udział w sesji w trybie zdalnym. To jest kolega Leszek Bem, który po 

długiej chorobie wrócił do prac w Radzie Miejskiej. Serdecznie witamy. Nieobecny jest dzisiaj na sesji 

Radny Sławomir Gembiak. W związku z tym, że skład liczebny radnych na sesji jest wystarczający do 

tego, żeby podejmować uchwały stwierdzam, że kworum zostało osiągnięte.  
 

Zaproponuję porządek dzisiejszych obrad:  

- punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 

- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 

- punkt 3 - przyjęcie protokołu z XXXIX sesji  

- punkt 4 - informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

- punkt  5 - sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 6 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/234/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2021 – 2030, 

- punkt 7 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 

2021,  

- punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy, 

- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  planu pracy Rady Miejskiej w  Krobi na 

2022 rok,  

- punkt 10 - rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej  w Krobi na 2022 rok,  

- punkt 11 - rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030, 

- punkt 12 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022,  

- punkt 13 - wolne głosy i wnioski, 

- punkt 14 - zakończenie. 

Czy ktoś z Państwa Radnych lub innych osób na sali uczestniczących w dzisiejszej sesji chciałby 

wprowadzić zmiany do porządku obrad? Proszę bardzo Panie Burmistrzu.  

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Chciałbym zgłosić do porządku obrad 

następujący projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 



budżetowego 2021, określenia terminu wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Dziękuję bardzo.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Rozumiem, że nikt z Państwa na sali nie wprowadza nowych propozycji. W związku  z 

tym zamykam możliwość zmiany porządku. Proponuję w związku z propozycją Pana Burmistrza              

o dokonanie korekty w porządku obrad. W punkcie 13 jako ostatni projekt uchwały wprowadzimy 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021, określenia terminu wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.           

I naturalnie punkt wolne głosy i wnioski to będzie punkt 14, natomiast punkt 15 to będzie zakończenie. 

Prosiłbym Państwa Radnych o zatwierdzenie takiego porządku. Ale w pierwszej kolejności 

przegłosujemy wprowadzenie do porządku tego projektu uchwały. W związku z tym w tym punkcie 

mamy dwa głosowania. Najpierw nad punktem wprowadzającym, a później nad całością zmienionego 

porządku. W pierwszej kolejności proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, 

którzy są za wprowadzeniem proponowanego przed kilkoma chwilami przez Pana Burmistrza projektu 

uchwały. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. 14  głosami „za” 

wprowadziliśmy do porządku obrad projekt uchwały proponowany przez Pana Burmistrza.                 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku obrad proszę o podniesienie ręki              

i naciśnięcie przycisku? Dziękuję. Również14 głosami „za” porządek został przyjęty. Szanowni 

Państwo przechodzimy do realizacji kolejnego punktu. 

Punkt 3 przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

wnieść zmiany do  treści protokołu? Nie widzę. W związku z tym proponuję,  żebyśmy w drodze 

głosownia przyjęli protokół z XXXIX sesji. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu proszę 

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 

głosami „za” protokół został przyjęty. Przechodzimy do następnego punktu.  

Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Mieliście Państwo na swoich tabletach informację Przewodniczącego przygotowaną 

już wcześniej. Jeżeli Państwo macie jakieś pytania do działalności Przewodniczącego w okresie 

między sesjami, to proszę bardzo. Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do punktu kolejnego. 

Punkt 5 sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. Podobnie  Pan 

Burmistrz przedstawił Państwu Radnym swoje sprawozdanie z okresu międzysesyjnego. Czy ktoś              

z Państwa Radnych ma pytania do tego sprawozdania. Nie widzę. W związku z tym przechodzimy               

do następnego punktu.  

Punkt 6 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/234/2020 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krobia na lata 2021-2030. Proszę bardzo o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy.               

Ja w międzyczasie powiem tylko, że projektem uchwały zajmowała się Komisja Budżetu,                 

która w czwartek 16 grudnia wydała opinię pozytywną na temat tego projektu uchwały. Proszę bardzo 

oddaję głos Panu Skarbnikowi. 

 



Skarbnik Gminy Damian Walczak:  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Po raz ostatni w tym roku dokonujemy 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2021 2030. Jeśli Państwo dzisiaj 

zdecydujecie się na podjęcie nowej uchwały, to ta uchwała wygaśnie z dniem 31 grudnia 2021 roku. 

Jeśli chodzi o zmiany sesją dzisiejszą, sesją numer XL z dnia 20 grudnia dokonujemy zmiany 

załącznika nr 1 w wyniku zmiany w planie dochodów, wydatków na rok 2021. Między innymi kwot 

dochodów i wydatków bieżących, również majątkowych, deficytu, źródeł pokrycia limitów na 

przedsięwzięcia, wartości wskaźników, danych uzupełniających, jak również zmian w zakresie prognoz 

finansowych. Zmiana dotyczy w szczególności roku 2022, która to prognoza na rok 2022 jest 

dostosowywana do tego, co będziecie Państwo dzisiaj widzieli i głosowali przy okazji uchwalania 

przyszłorocznego budżetu. Dokonujemy również zmian limitów oraz kwoty długu, prognozowanej 

kwoty długu w związku z planowanym zmniejszeniem poziomu zadłużenia w latach 2027-2030. 

Natomiast w zakresie załącznika nr 2 czyli przedsięwzięć, zmiany dotyczą następujących 

przedsięwzięć: dowozy uczniów do szkół, zbieranie, transport, unieszkodliwianie odpadów 

zawierających azbest, przebudowa i budowa przejść dla pieszych w miejscowości Pudliszki, 

przebudowa z rozbudową dróg przy ulicy Fabrycznej w miejscowości Pudliszki. Zerujemy limit na 

zadanie: Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Starej Krobi, Przedszkola w Krobi, 

termomodernizacja i przebudowa budynku OPS-u w Krobi, limit na rok 2022. Tworzymy trzy odrębne 

przedsięwzięcia dotyczące właśnie tych trzech lokalizacji czyli OPS-u, przedszkola w Krobi i szkoły           

w Starej Krobi ze względu na to, że otrzymaliśmy środki w ramach Polskiego Ładu i przygotowujemy 

się do przeprowadzenia procedur przetargowych. Zmniejszamy limit rok 2022. Łączne nakłady o kwotę 

10.000 zł na zadanie: „Termomodernizacja wraz ze zmianą sposobu użytkowania części budynku 

szkolnego na oddział przedszkolny w Pudliszkach”. Tworzymy cztery odrębne zadania z limitem na rok 

2022 o nazwie „Laboratoria Przyszłości”. Te cztery zadania są związane z czterema lokalizacjami 

realizacji tego zadania. Szkoła Podstawowa w Krobi, Pudliszki, Stara Krobia. Osobne zadanie dotyczy 

Filii Szkoły Podstawowej w Starej Krobi w Sułkowicach. Pełen zakres zmian obrazuje załącznik nr 1    

i nr 2, a uzasadnienie przyjętych wartości stanowi w obszernym dokumencie o nazwie: objaśnienia 

przyjętych wartości do WPF-u na lata 2021-2020. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panu Skarbnikowi. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie  projektu 

uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Proszę państwa proponuję, żebyśmy przeszli 

do głosowania.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/234/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2021-2030. Uchwała ma numer XL/337/2021 z dnia 20 grudnia 

2021 roku. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki                        

i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” 

uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 

2021. Ponownie oddaję głos Panu Skarbnikowi.  

 



Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Szanowni Państwo. Uzasadnienie do projektu uchwały. W dziale 600 dokonujemy zmniejszenia z tytułu 

dotacji w ramach Funduszu Rozwoju Dróg. Rezygnujemy bowiem z jednego z dofinansowań na 

dofinansowanie przejść dla pieszych w Pudliszkach przy ulicy Ponieckiej, ale zostawiamy drugie 

przedsięwzięcie  związane z przebudową przejścia dla pieszych w Krobi przy ulicy Poznańskiej.                

W dziale 801 dokonujemy zwiększenia na realizację zadania z funduszu przeciwdziałania covid 

„Laboratoria Przyszłości”. Zadania planowane przez Gminę Krobia są do realizacji na rok 2022, jeśli 

chodzi o wydatkowanie środków. Natomiast okres realizacji rozpoczyna się w tym roku, ze względu na 

konieczność przygotowania odpowiednich procedur zamówień publicznych przez dyrektorów naszych 

szkół. Dokonujemy również zwiększenia dochodów o kwotę 10.000 z tytułu planowanej darowizny od 

stowarzyszenia, które powstało w ramach przedsiębiorstw działających między nimi na terenie gminy 

Krobia, a które jest w procesie likwidacyjnym. Ta darowizna ma być przeznaczona na prowadzenie 

działalności ekologicznej oraz propagowanie i kształtowanie postaw ekologicznych wśród dzieci                 

i młodzieży. Zwiększamy również dochody ze stołówki szkolnej w Szkole Podstawowej w Krobi. 

Dokonujemy szeregu zmian, jako korekt planowanych dochodów w związku z analizą budżetu za 11 

miesięcy, a ośrodki w ten sposób uwidocznione w projekcie uchwały budżetowej, w uchwale 

budżetowej na rok 2021 po stronie dochodów przeznaczymy na zwiększenie wydatków, planowanych 

wydatków w naszych jednostkach, głównie oświatowych na opłaty za zużycie gazu. W dziale 010,             

po stronie wydatków, dokonujemy zwiększenia na zakup tablic w ramach sieci najciekawszych wsi.  Te 

tablice będą zlokalizowane wokół miejscowości Domachowo. W udziale 758 zmniejszamy plan na 

wypłatę z tytułu udzielonych poręczeń w związku z informacją z Międzygminnego Związku 

Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach o spłacie zobowiązań, na których to spłaty Gmina Krobia 

kilka lat temu udzieliła poręczenia. Zwiększamy również plan rezerwy oświatowej. W dziale 801 

przenosimy środki na wynagrodzenia i pochodne w dwóch naszych jednostkach, w trzech właściwie, 

bo w Pudliszkach, w Starej Krobi oraz w przedszkolu w Krobi. Zwiększamy środki na zakup energii, 

faktury za gaz w jednostkach oświatowych. Zwiększamy z odszkodowania na remont podłogi w 

przedszkolu w Krobi. Zmniejszamy wydatki na dowozy uczniów do szkół i zajęcia na basenie. 

Zwiększamy wydatki o 2.000 złotych w stołówce szkolnej w Krobi. W zakresie pomocy społecznej 

zmiany dotyczą zmniejszenia planu wynagrodzeń osobowych, zwiększenia środków na faktury za gaz. 

W dziale 858 dokonujemy przeniesienia wydatków w ramach planu Gminnego Żłobka. Zabezpieczamy 

również środki na zwrot świadczeń za lata biegłe. W dziale 900 zwiększamy również na faktury za gaz 

w budynkach komunalnych podobnie jak w dziale 921, gdzie faktury za gaz dotyczą naszych świetlic 

oraz budynku tego, w którym teraz się znajdujemy administrowanego przez Centrum Kultury             i 

Rekreacji. Dokonujemy również zmniejszenia kwoty dotacji podmiotowej dla Biblioteki w związku                  

z tym że, jeden z pracowników nie skorzystał z prawa do emerytury, a mieliśmy środki na ten cel 

przyznane. Szanowni Państwo konsekwencją tych zmian są zmiany w zakresie kolejnych załączników. 

Zmniejsza nam się  kwota deficytu o prawie 230.000 złotych oraz korygujemy źródła jego pokrycia. Do 

tej uchwały proponujemy Państwu autopoprawkę. Ta autopoprawka pozwólcie Państwo, że będzie 

wniesiona dzisiaj ustnie, ponieważ do ostatniej chwili przed sesją jeszcze prowadziliśmy tutaj różnego 

rodzaju konsultacje, a te konsultacje są związane przede wszystkim z bardzo znacznym wzrostem opłat 

za gaz. To jest o 160% w stosunku do tego, co mieliśmy na początku roku. Analizowaliśmy to wspólnie, 

głównie z pracownikami Centrum Usług Wspólnych, ale również bezpośrednio z wszystkimi 

kierownikami jednostek, też z tymi którzy nie są obsługiwani przez Centrum, potrzeby do końca roku. 

W związku z tym proponujemy Państwo jeszcze dodatkową korektę. Ta korekta dotyczy szkoły w Starej 

Krobi gdzie według analiz środki, które mamy zabezpieczone i które proponujemy Państwu                     

w pierwotnej wersji projektu uchwały mogą być niewystarczające. Proponujemy tu Państwu jeszcze 



zwiększenie o 6.840 zł wydatków właśnie na zakupy energii, gazu, wody. Korekty dotyczą również 

jeszcze Przedszkola Samorządowego w Pudliszkach. Tutaj również dodatkowe zwiększenie z innych 

paragrafów. Korekty dotyczą również gospodarki nieruchomościami oraz Żłobka Gminnego. W Żłobku 

Gminnym podobna sytuacja. Faktura za gaz również jest wyższa niż się spodziewaliśmy i musimy tutaj 

dokonać zwiększenia aby móc do końca roku ten trudny czas przetrwać. Odrębną kwestią jest 

oczywiście to, jak będą wyglądały wydatki w roku 2022. Wydatki dotyczą również przeniesień                  

w ramach  administracji, zwiększenia na zakupy, zmniejszenia na usługach pozostałych i na usługach 

dostępu do sieci internetowej. Ponadto w związku z tymi zmianami w postanowieniach uchwały                  

w paragrafie 1 ustęp 1 punkt 2 nie będzie zwrotu zgodnie z załącznikiem nr 4a do niniejszej uchwały. 

Podobnie w paragrafie 2 ustęp 2 nie będzie zwrotu, zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały, 

tych złączników nie będzie. Natomiast w paragrafie 2 ustęp 1, tam gdzie mamy wydatki majątkowe 

zmiana będzie polegała na tym, że nie będziemy mieć zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej 

uchwały, tylko zgodnie z załącznikiem nr 2b do niniejszej uchwały. To tyle Panie Przewodniczący jeśli 

chodzi o autopoprawkę do tej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Komisja Budżetu zajmowała się projektem uchwały a także 

autopoprawką w dniu dzisiejszym przed sesją, a projektem uchwały na posiedzeniu czwartkowym.               

W obu przepadkach komisja wydała opinię pozytywną. Czy ktoś z Państwa Radnych chciały zadać 

pytanie w związku z treścią projektu uchwały? Nie widzę. W zawiązku z tym czekają nad dwa 

glosowania. Najpierw autopoprawka. Autopoprawka do projektu uchwały Nr XL/338/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej autopoprawki  proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” autopoprawka 

została przyjęta. I treść uchwały po przyjęciu autopoprawki. Uchwała Nr XL/338/2021 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021.                  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały  proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została 

przyjęta. Proszę Państwa przechodzimy do następnego punkt.   

 

Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w spawie nadania nazwy ulicy. Projekt uchwały był 

przedmiotem dyskusji na posiedzeniu wspólnym komisji w czwartek 16 grudnia. Podczas dyskusji, 

która odbywała się w trybie zdalnym została zaproponowana nazwa ulicy, którą macie Państwo już 

treści uchwały wpisaną, czyli ulica Sportowa. Przypominam to ta ulica, która jest obecnie w trakcie 

przebudowy. Łącznik tak zwany pomiędzy ulicą Kobylińską, a ulicą Poznańską. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma inne propozycje, które chciałby wprowadzić jako inną niż proponowaną nazwę ulicy? Nie 

widzę. W związku z tym proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania. Uchwała Nr XL/339/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie nadania nazwy ulicy. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została przyjęta. Szanowni 

Państwa punkt kolejny. 

 

Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 

2022 rok. Projekt uchwały był przedmiotem analizy Państwa Radnych podczas wspólnego posiedzenia 

komisji. Plan pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2022 rok prezentuje się następująco: Punkt 1 - 

rewitalizacja przestrzeni miejskiej Krobi – monitoring realizacji inwestycji. Punkt 2 - analiza 



funkcjonowania gminnych instytucji kultury. Punkt 3 - funkcjonowanie i analiza przedsięwzięć                

z zakresu błękitno-zielonej infrastruktury na obszarze gminy Krobia. Punkt 4 - analiza inwestycji 

realizowanych w ramach modernizacji sieci dróg gminnych i powiatowych. Punkt 5 - wykonanie 

budżetu Gminy Krobia za rok 2021. Punkt 6 - analiza wykonania budżetu Gminy Krobia za I półrocze 

roku budżetowego 2022. Tak prezentuje się proponowany plan pracy Rady Miejskiej na rok przyszły. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały? Nie widzę.                

W związku z tym proponuję, żebyśmy przyszli do głosowania. Uchwała Nr XL/340/2021 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na rok 

2022. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została 

przyjęta. Stanowi Państwa punkt kolejny. 

 

Punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Krobi na 2022 rok. Podobnie jak w poprzednim projekcie uchwały także i ten był 

analizowany podczas czwartkowego posiedzenia wspólnego komisji Rady. Państwo Radni, szczególnie 

członkowie Komisji Rewizyjnej na osobnym posiedzeniu zadecydowali, że zajmą się kilkoma 

elementami kontrolnymi według następującego planu. Analiza poziomu nowych nasadzeń drzew na 

terenie gminy Krobia za okres od 2019 do 2021 roku. Wykonaniem budżetu Gminy Krobia za 2021 rok 

– kontrola wybranych zagadnień przed wydaniem opinii i zgłoszeniem wniosku w sprawie 

absolutorium. Analiza sprawozdania budżetu Gminy Krobia za I półrocze 2022 roku i informacja               

o wykonaniu planów finansowych instytucji kultury. Współpracą oczywiście z Komisją Budżetu w 

ramach kontroli zmian w budżecie 2022 r. Kontrolą efektywności energetycznej OZE zamontowanych 

na gminnych budynkach. Realizacją innych zadań kontrolnych zleconych przez Radę Miejską, jeśli 

takowe będą. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały? Nie 

widzę. W związku z tym proponuję, żebyśmy przyszli do głosowania. Uchwała Nr XL/341/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na 2022 rok. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że 14 głosami „za” uchwała została przyjęta. Przechodzimy do punktu kolejnego.  

 

Punkt 11. Dwa następne punkty porządku to punkty związane z projektami Wieloletniej Prognozy 

Finansowej to punkt 11, a punkt 12 dotyczy projektu budżetu na kolejny rok. Przy uchwalaniu tych 

dokumentów obowiązuje uchwalona procedura. I w tym wypadku, czyli w punkcie 11, gdzie mamy 

rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krobia na lata 2022 – 2030,  o zabranie głosu poproszę Pana Skarbnika.  

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Szanowni Państwo. Myślę, że wzorem lat ubiegłych najłatwiej będzie nam przedstawić te dwa projekty 

dokumentów w formie prezentacji. Bardzo prosiłbym o włączenie prezentacji. W międzyczasie zanim 

pojawi się ta prezentacja na ekranie zacznę może już od zmian w treści postanowień uchwały                   

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dokument ten został Państwu przedstawiony 

Zarządzeniem burmistrza z 10 grudnia. Zgodnie z tym dokumentem przedstawiliśmy Państwu założenia 

dotyczące prognoz finansowych do roku 2030. Wynika to z przepisów prawa, gdyż Wieloletnią 

Prognozę Finansową przedstawia się na rok kolejny i przynajmniej następne 3 lata budżetowe, chyba, 

że okres przedsięwzięć lub okres prognozy długu dotyczy okresu dłuższego. Tak jest w naszym 

przypadku, gdyż prognoza długo przedstawiona w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy 



Finansowej dotyczy właśnie roku 2030. Sytuacja finansowa naszej gminy jest na ten moment 

bezpieczna, stabilna. Są bardzo ambitne plany co do wydatków majątkowych, o czym za chwilę                 

w zakresie roku 2022, jak również kolejnych lat. Natomiast niepokój nie tylko w naszym samorządzie, 

ale myślę, że w zdecydowanej większości samorządów w naszym kraju, budzi sytuacja dotycząca 

różnicy pomiędzy dochodami i wydatkami bieżącymi. Ostatnie zmiany, które nastąpiły w strukturach 

naszych budżetów wskazują, że wiele dochodów ma charakter tak zwanych znaczonych, czyli 

generalnie środki, które wpływają do budżetu gminy są, muszą być kierunkowo przeznaczane na 

konkretne przedsięwzięcia, głownie przedsięwzięcia inwestycyjne. Z drugiej strony wskaźnik inflacji,    

o którym bardzo dużo się mówi w przestrzeni publicznej powoduje, że wzrastają wydatki bieżące. 

Natomiast dochody bieżące już niekoniecznie, nie mówię, że one spadają, ale wzrost nie jest                     

z pewnością proporcjonalny do wzrostu wydatków bieżących. Zresztą przed chwilą też rozmawialiśmy, 

co przekazałem Państwu, rozmawialiśmy też o tym na połączonych komisjach Rady o poziomie 

wydatków między innymi za ogrzewanie naszych budynków użyteczności publicznej. Jeśli chodzi o rok 

2022 tutaj kwestia nadwyżki bieżącej jest na poziomie bezpiecznym. To jest kwota około 1.900.000 zł. 

Ale proszę zwrócić uwagę, że w stosunku do lat poprzednich różnica ta jest zdecydowanie niższa 

właśnie, niż w latach poprzednich. Tak jak powiedziałem też już wcześniej ta sytuacja w latach 2023-

2030, patrząc na tendencje w zakresie zwiększenia wydatków bieżących, raczej będzie niestety 

niekorzystna. Główne założenia tak jak w przypadku każdego dokumentu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, to przede wszystkim realizm prognoz finansowych. Z tego jesteśmy rozliczani przez 

między innymi Regionalną Izbę Obrachunkową. Staramy się zapewnić równoważony rozwój we 

wszystkich obszarach naszej działalności w ciągu całego okresu prognoz czyli w ciągu dziewięciu lat 

budżetowych, no i przede wszystkim bezpieczeństwo oraz stabilność przepływów finansowych. Proszę 

o kolejny slajd. Jeśli chodzi o rok 2022 jest on zgodny z wartościami przyjętymi do projektu budżetu. 

Jeśli chodzi o kolejne lata to prognozę  wykonano poprzez indeksację odpowiednich wskaźników.            

Tu słuszna uwaga Pani Radnej Pazoły z połączonych komisji, gdzie zwróciła Pani Radna uwagę na 

wskaźnik, między innymi inflacji, bardzo istotny. Natomiast wskaźnik ten jest brany pod uwagę na 

podstawie aktualnych danych opublikowanych na podstawie Ministerstwa Finansów. Wskaźniki 

prezentowane przez GUS aktualizowane są oczywiście częściej. Jak Państwo wiecie poziom wracał             

z punktu widzenia tych założeń, natomiast wskaźnik ten jest brany pod uwagę na podstawie aktualnych 

danych opublikowanych finansów. Wskaźniki prezentowane przez GUS one są aktualizowane 

oczywiście częściej. Jak Państwo wiecie poziom inflacji jest zdecydowanie wyższy jak ten, który 

widzicie Państwo tutaj na tym ekranie. Kilka słów o zadłużeniu. Na dzień 31 grudnia 2022 poziom 

zadłużenia wynikający z obligacji, to planowana kwota 18.000.000 złotych. Przy czym kwota 

2.450.000 zł to zadłużenie, które planujmy zaciągnąć w roku przyszłym. W powyższej kwocie nie 

uwzględnia się jeszcze zobowiązania z tytułu umowy ze ENEĄ. To co widzicie Państwo przez swoje 

okna jak można powiedzieć każdego dnia, jak zmienia się tutaj poziom czy sposób oświetlenia na 

gminnych i powiatowych, również wojewódzkiej drogi, gdzie mamy umowę z ENEĄ na wymianę 

niemal 1200 opraw. Kosztuje nas to dodatkowo 1.800.000 złotych. Natomiast okres zwrotu tych prac 

pierwotnie miał wynosi około 9 lat. Patrząc jednak na znaczący wzrost kosztów energii ten okres 

powinien być znacznie krótszy. Tak jak powiedzieliśmy przed chwilą poziom, czy sytuacja finansowa 

jest na ten moment bezpieczna ponieważ wskaźnik obsługi zadłużenia na rok 2022 wynosi niewiele 

ponad 6 %, a dopuszczalny jest niemal trzykrotnie wyższy. Natomiast jak Państwo zwrócicie uwagę na 

objaśnienia przyjętych wartości, jak również na prognozę Wieloletniej Prognozy Finansowej                  

w załączniku nr 1 w ciągu najbliższych kilku lat ta różnica będzie się zmniejszała. To pokazuje, że ze 

względu właśnie na mniejszą różnicę pomiędzy dochodami a wydatkami bieżącymi nasza sytuacja 

będzie się jednak pogarszała. Tutaj Państwo wiedziecie na poziomie graficznym jak to wygląda. I ten 

rok 2027 i 2028 gdzie będą brane pod uwagę dane z tego, czy przyszłego roku, ta różnica pomiędzy 



tymi dwoma krzywymi jest najmniejsza. Jeśli chodzi o przedsięwzięcia, mamy ich sporo. Jeśli chodzi    

o tą pierwszą część przedsięwzięć, czyli na projekty z udziałem środków unijnych, mamy ich 6, gdyż 

kilka z nich kończy się w roku 2022, albo zostało zakończonych w roku bieżącym. I na tych 6 

inwestycji, na 14.000.000 złotych, właśnie 6.000.000 złotych, to jest kwota do realizacji na rok 2022. 

To jest ostatni rok funkcjonowania projektu żłobkowego. Jeden w zakresie dostępności usług 

publicznych i trzy dotyczą rewitalizacji. Nie ma tutaj żadnej zamiany w zakresie projektu Partnerstwa 

Publiczno Prywatnego. Do roku 2023 będziemy spłacać w formie rocznych rat to przedsięwzięcie, 

które było organizowane w roku 2013 i w roku 2014. Pozostałe projekty, ich mamy tutaj najwięcej.       

25 przedsięwzięć, 9 bieżących, 11 majątkowych, do realizacji do roku 2028 na kwotę 30.000.000 

złotych. Przy czym na sam rok 2022 tych przedsięwzięć jest na kwotę ponad 15.000.000 złotych. 

Przedsięwzięcia określone na rok 2022 dotyczą głównie komunikacji. Mówimy tutaj nie tylko                   

o drogach, ale również o chodnikach, ścieżkach i oświetleniu drogowym, to jest 10 przedsięwzięć, 

ochrony środowiska bezpośrednio 1 przedsięwzięcie, ale 6 kolejnych tych termomodernizacyjnych jest 

przecież związane z ochroną środowiska, z oświatą oraz pozostałe dotyczące sportu, obsługi bankowej, 

optymalizacji zarządzania długiem czy planów zagospodarowania przestrzennego. Myślę, że w tym 

momencie jest dobra okazja, żeby w tym momencie od razu Państwu przedstawić autopoprawkę.             

W autopoprawce w podstawie prawnej dokonujemy zmiany to przez dodanie artykułu 232 ustęp 2 

ustawy o finansach publicznych, w związku z zawartym upoważnieniem dla Burmistrza Krobi. Nowe 

brzmienie otrzymują załączniki nr 1 i nr 2. W załączniku nr 1 kwota dochodów zostaje zwiększona              

o 8.293.500 zł z tytułu dofinansowania w ramach Programu Rządowego Polski Ład. Wydatki z kolei 

zostały zwiększone o 12.598.504. Tylko 10.000 tego zwiększenia to są wydatki bieżące z tej darowizny, 

o której Państwu mówiłem. Wydatki majątkowe wzrosły o 12.588.504. Konsekwencją zmian                   

w dochodach i wydatkach są zmiany dotyczące deficytu na przyszły rok oraz źródeł jego pokrycia. 

Zmniejszyły się natomiast wpływy z kredytów i pożyczek, czyli generalnie zadłużenia o kwotę 

1.640.792 i prognoza długu, dzięki wprowadzeniu do planu budżetowego środków subwencji, która 

wpłynęła pod koniec tego roku. Jeśli chodzi o szczegóły przedsięwzięć, co tutaj zmieniamy. Jeśli chodzi 

o autopoprawkę  pierwsza zamiana dotyczy azbestu, czyli programu, który będzie realizowany w 2022 

roku. Niewykorzystane środki z tego roku przenosimy właśnie na rok 2022. Wyzerowaliśmy limit na 

zadanie „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej” gdyż to zadanie będzie 

odzwierciedlone w kilku innych zadaniach. Dokonujemy zmiany nazwy zdania związanego                    

z przebudową ulicy Fabrycznej, to jest wprowadzenie dokładnie takiego samego nazewnictwa jakie 

jest w Programie Rządowym Polski Ład „Przebudowa przejścia dla pieszych w pasie drogi przy ulicy 

Poznańskiej”. Zwiększony limit na rok 2022. Jeśli chodzi o przedsięwzięcie dotyczące 

termomodernizacji budynku szkoły w Pudliszkach i przystosowania na oddział przedszkolny                  

w Pudliszkach, dokonujemy zmiany limitu na rok 2022. Kolejne zmiany dotyczą projektu 

realizowanego w ramach Polskiego Ładu, o czym mówiliśmy też przy okazji zmian do budżetu na rok 

2021 i rozbiciu tego łącznego zadania na 3 pod zadania. Każdy dotyczy odrębnego budynku czyli 

termomodernizacji budynku OPS-u, termomodernizacji przedszkola w Krobi i termomodernizacji 

szkoły w Starej Krobi. Również tak jak powiedziałem zadanie, na które otrzymano wsparcie w kwocie 

ponad 3.000.000 złotych w ramach programu Polski Ład i tworzymy trzy zadania z limitami na rok 

2022. Te zdania dotyczą Laboratoriów Przyszłości: Szkoła Podstawowa w Krobi, w Pudliszkach,              

w Starej Krobi i osobno Szkoła Podstawowa Filialna w Sułkowicach. Po ewentualnym podjęciu przez 

Państwa tego projektu, tej uchwały dyrektorzy tych jednostek otrzymają upoważnienie do 

wydatkowania środków i zaciągania zobowiązań już w tym roku w ramach limitów zawartych w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dziękuję bardzo. To tyle jeśli chodzi o tą pierwszą finansową 

uchwałę na przyszły rok. Dziękuję. 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuje Panie Skarbniku. Czy jeszcze dwa słowa o uchwale Regionalnej Izby Obrachunkowej 

mógłbym prosić? 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Tak, myślę, że nie będziemy czytać tej opinii, ona jest z uwagą. Uwaga dotyczyła okresów 

historycznych dotyczących kwoty zadłużenia. Nie dokonaliśmy tam wpisu kwoty 2.800.000 zł,            

która według  Regionalnej Izby Obrachunkowej powinna znaleźć się jako dane historyczne. Naszym 

zdaniem tak być nie powinno, ponieważ na dzień sporządzania te obligacje nie zostały jeszcze 

wyemitowane. Zresztą na marginesie, dzisiaj środki z tej emisji wpłynęły na nasz rachunek bankowy,  a 

na dzień 10 listopada, kiedy Państwo otrzymaliście projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej, naszym 

zdaniem absolutnie ta kwota nie powinna być uwzględniona w danych historycznych.                  Ale 

oczywiście teraz zmieniamy, dostosowujemy już do woli i do rzeczywiście stanu faktycznego tą pozycję, 

to jest chyba pozycja 10.1, z tego co pamiętam. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuje bardzo. Otwieram dyskusję Szanowni Państwo nad projektem uchwały. W pierwszej 

kolejności proszę Panią Wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu o wydanie opinii komisji o projekcie 

uchwały i o autopoprawce.     

Wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu Renata Szulc: 

  

Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Szanowni Państwo. Komisja Budżetu w sprawie Wieloletnie 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022-2030 w sprawie autopoprawki wydała opinię 

pozytywną.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuje bardzo. Czyli autopoprawka i uchwała po autopoprawce jest pozytywna. Czy ktoś jeszcze z 

Państwa chciałby zabrać głos? Proszę bardzo radny Perdon. Proszę do mikrofonu Panie Radny. 

  

Radny Krzysztof Perdon: 

  

Panie Przewodniczący ja do Pana Skarbnika mam takie pytanie. Ponieważ widzimy o czym mówiła 

pani Iza, że inflacja szaleje. Jest praktycznie dwukrotnie wyższa od tej założonej w tych naszych 

danych do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Czy Pan Skarbnik analizował już co się stanie, jak dla 

realizacji budżetu oczywiście, jak ten wskaźnik no niestety będzie nadal się utrzymywał? A takie 

przypuszczenia są bardzo realistyczne. Jaki to będzie miał wpływ na realizację budżetu w 2022 roku? 

Czy będziemy musieli jakieś działania podjąć w trakcie roku, żeby ewentualnie temu przeciwdziałać?  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Panie Skarbniku czy słyszał Pan pytania? Pytanie dotyczyło rosnącej inflacji. Jak to 

będzie się przekładało na realizację budżetu na kolejny rok.  



 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Szanowni Państwo. Dokładnie tak jak Pan Radny tutaj zwrócił uwagę inflacja, która jest z tego co 

słyszałem najwyższa od chyba 20 lat, stwarza duże problemy dla funkcjonowania nie tylko                       

w przyszłości, w przyszłorocznym budżecie, ale my to już zauważyliśmy w budżecie tegorocznym. 

Zresztą zmiany, które są dokonywane, były przed chwilą dokonane, bo już Państwo przegłosowaliście, 

te zwiększone wydatki na paragrafie 4260 w naszych jednostkach i również w urzędzie. Jeśli chodzi              

o utrzymanie świetlic, utrzymanie budynków użyteczności publicznej, jak również zmniejszoną dotację 

podmiotową dla Centrum Kultury powoduje, że skutki tej inflacji są widoczne i to mocno już w tym 

roku. Jeśli chodzi o rok przyszły już pewne działania podjęliśmy. One już są widoczne w projekcie 

uchwały budżetowej. Między innymi chcemy dokonać weryfikacji albo już dokonujemy weryfikacji 

wydatków bieżących w naszych jednostkach organizacyjnych. Mówię tutaj o przede wszystkim                 

w jednostkach oświatowych. Jest taka pozycja dowożenie uczniów do szkół. Zastanawiamy się w jaki 

sposób zracjonalizować, a w konsekwencji zmniejszyć wydatki na te dodatkowe koszty niezwiązane 

wprost z dowozem w sensie usługi dowozu, ale z tymi usługami pobocznymi. Czyli między innymi                

z opieką podczas dowozów aby w większym stopniu wykorzystać ten potencjał kadrowy, który naszych 

jednostkach mamy. Utworzenie Centrum Usług Wspólnych w roku 2021 z dniem 1 stycznia 2021 mimo, 

że głównym powodem jak już wielokrotnie powtarzaliśmy nie były czynniki ekonomiczne związane             

z bezpośrednim zmniejszeniem zatrudnienia, natomiast konsekwencją tego kroku również była 

racjonalizacja zatrudnienia i wyjście można powiedzieć z takiej trudnej sytuacji dotyczącej możliwości 

zastąpienia pracowników, którzy odchodzili na różnego rodzaju świadczenia emerytalne                        

i wykorzystanie potencjału tych osób, które w strukturach administracyjnych naszych jednostek 

funkcjonowały. A poza tym to już dzisiaj widzimy efekty tego działania. Pozwala nam na lepszą analizę 

wydatków oświatowych z centralnego punktu widzenia. Wówczas wcześniej bowiem te wydatki                 

i analiza tych wydatków była nieco utrudniona przez mocne rozczłonkowanie analiz księgowych na 

poszczególne jednostki organizacyjne. Koniec tego roku pokazuje i między innymi ta analiza wydatków 

na ogrzewanie pokazuje, że możemy to zrobić lepiej, właściwie i szybciej, gdzieś też jakieś czynniki 

naprawcze wprowadzić. Co do przeszłego roku i kolejnych problemów, które na pewno nas spotkają, 

to między innymi wydatki osobowe związane z oczekiwanym wzrostem wynagrodzeń, jak również ze 

skutkami wzrostu minimalnego wynagrodzenia. Dużo rozmawialiśmy o tym na komisjach. Nie jesteśmy 

w stanie oczywiście uciec i nie chcemy tego robić, od konieczności wzrostu tych wynagrodzeń. Ale też 

chcielibyśmy podejść do tego w sposób racjonalny, tak aby z jednej strony spełnić oczekiwania 

pracowników, z drugiej strony aby ten skutek niekoniecznie od razu obowiązywał na kolejne lata.            

I tutaj na pewno też będziemy do takiej analizy chcieli przystąpić. Pewną nadzieją jeśli chodzi o rok 

2022 rok jest kwestia, o której usłyszeliście ostatnio, też media się tym zajęły. To jest możliwa 

rekompensata dla gmin, które mają siłownie wiatrowe z tytułu utraconych dochodów w roku 2018. 

Wierzymy, że Sejm podejmie stosowną uchwałę. Taki projekt jest przygotowany, jest po odpowiednich 

konsultacjach i wówczas byłby to taki jednorazowy, można powiedzieć zastrzyk finansowy, który 

pozwoliłby nam w tym roku 2022 te deficyty związane między innymi z inflacją w jakiś sposób pokryć. 

Natomiast tak jak powiedziałem to jest niestety wsparcie jednorazowe. Mało cały czas wiemy o tak 

zwanych subwencjach rozwojowych i innych źródłach, które powinny być na zasadzie jakby tej tarczy 

antyinflacyjnej przekazywane dla samorządów. Więc istotnie to jest duży problem, przed którym 

będziemy musieli się zmierzyć w roku 2022. Ale jak Państwo widzieliście na tych wykresach, na tych 

opiniach, że prawdziwy kryzys może przyjść w kolejnych latach. 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Czy ktoś z Państwa Radnych chce jeszcze zadać pytanie? Nie widzę. 

W związku z tym zamykam dyskusję. Proszę Państwa dwa głosowania przed nami. Najpierw 

głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 

grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej autopoprawki proszę o podciśnienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  Stwierdzam, że 14 głosami „za” autopoprawka 

została podjęta. I teraz głosowanie nad uchwałą. Uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi           

z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 

– 2030. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki o naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została 

podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

Punktu 12 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. 

W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika, który w pierwszej kolejności 

przedstawi Zarządzenie Burmistrza w sprawie projektu budżetu na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Tak jak w przypadku poprzedniej uchwały mamy do Państwa krótką prezentację. Najpierw 

zaprezentujemy Państwu projekt uchwały na podstawie Zarządzenia Nr 134/2021 z 10 listopada. 

Zgodnie z tym projektem dochody były tam ustalone na poziomie niemal 68.000.000 złotych. Wydatki 

na poziomie niespełna 79.000.000 złotych. Nadwyżka bieżąca, o której już bardzo dużo Państwu 

mówiliśmy. Proszę zwrócić uwagę, że w roku 2022 ten słupek jest niestety znów nisko. Najniżej od 

roku 2012. To właśnie pokazuje o co pytał przed chwilą Pan Radny skutki inflacji, skutki 

niedoszacowania wydatków zadań bieżących przez samorządy i to w jaki sposób obecna sytuacja może 

wpłynąć na finanse samorządów w kolejnych latach. Jeśli chodzi o kwoty dochodów one w 2022 roku 

są niższe aniżeli w ostatnich przynajmniej dwóch latach budżetowych. Jest to skutek programu 500 

plus. Właściwie tego, że ten program 500 plus od pewnego miesiąca 2022 roku przechodzi do ZUS-u. 

Z punktu widzenia gminy i finansów gminy w dużej mierze można powiedzieć, że to jest zmiana 

neutralna. Program wychowawczy 500 plus, rodzina 500 plus jest programem w ramach zadań 

zleconych w całości finansowanym ze środków z centralnych, z budżetu Państwa. Ale z punktu 

widzenia organizacyjnego, administracyjnego to już jakieś znaczenie ma. Ponieważ kwestia 

zagospodarowania kadrowego dwóch pracowników w Ośrodku Pomocy Społecznej, którzy tymi 

zadaniami się zajmowali. Więc jest tutaj można powiedzieć negatywny aspekt, taki społeczny związany 

z przejściem tego programu do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Zmniejszenie tych dochodów           

w roku 2022 absolutnie nie jest związane z tym, że potraciliśmy jakieś dochody, na które mieliśmy 

wpływ. To jest tylko wyłącznie konsekwencja zmian ustawowych w zakresie właśnie programu 500 

plus. Tutaj z kolei jakby potwierdzenie tego, co powiedzieliśmy sobie przed chwilą. Porównujemy sobie 

dochody podatkowe na jednego mieszkańca. I proszę zwrócić uwagę, że tylko w roku 2017 według 

analizy za te 9 lat budżetowych nasza sytuacja była w stosunku do średniej krajowa lepsza. Wówczas 

osiągaliśmy ponad 94 % średnich dochodów podatkowych w naszej gminie. Obecnie jest to ponad 89 

%. Patrząc jakby na dynamikę wzrostu w stosunku do roku poprzedniego nasze dochody podatkowe  w 



gminie wzrosły więcej, szybciej aniżeli średnia krajowa. Przechodzimy płynie do wydatków.                

Tu również widzicie Państwo graficznie, że te wydatki są niższe niż w ostatnich dwóch latach 

budżetowych, mimo bardzo wysokiego poziomu inwestycji. Cały czas omawiamy projekt budżetu,           

na ten moment, czyli dane z listopada 2021 roku. I to też oczywiście jest efekt tego, że odchodzi nam 

duży poziom wydatków, kilka milionów złotych w związku z przejściem programu 500 plus do 

administracji Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Wydatki na obsługę długu oraz poziom zadłużenia. 

Kwoty zadłużenia są kwotami planowanymi z projektu budżetu. To są inne kwoty niż te, które będziecie 

Państwo widzieć na poziomie wykonanego budżetu. Podobnie jak koszty obsługi długu. Koszty obsługi 

długu są dużo niższe niż w roku 2018, 2019 czy 2020 ale one zaczynają wzrastać. I uwierzcie Państwo, 

że tak jak wzrastają inne wydatki, tak te również w tym roku będą w 2022 roku będą wzrastać, 

ponieważ wzrastają stopy procentowe. Te stopy procentowe też są już najwyższe od 5 czy 6 lat.               

A w związku z tym, że jak Państwo widzicie poziom zadłużenia wzrasta, gdyż musieliśmy, albo 

chcieliśmy zapewnić wkład własny do różnego rodzaju programów, na które pozyskaliśmy środki.              

To można się spodziewać w trakcie roku również dodatkowych kosztów związanych z obsługą tego 

zadłużenia. Będziemy chcieli w związku z tymi wyższymi stawkami WIBOR również lokować znowu z 

powrotem środki na lokatach bankowych aby chociaż częściowo te koszty obsługi długu pokryć 

właśnie odsetkami z lokat terminowych. Wykaz największych inwestycji na rok 2022. Ja mówię 

największych, nie zawsze najważniejszych, gdyż czasami te mniejsze inwestycje w punktu widzenia 

danej grupy społeczne są istotniejsze niż te najbardziej kapitałochłonne. Ale tutaj wymienimy 

najbardziej kosztowne: Wyspa Kasztelańska w ramach rewitalizacji, budowa łącznika Polna - 

Poznańska, rewitalizacja Rynek, rewitalizacja właśnie przebudowa Wyspy Kasztelańskiej. Proszę 

bardzo dalej. Proszę zwrócić uwagę, że są to kwoty z projektu budżetu. One na dzisiaj już będą miały 

zupełnie inne wielkości. Budowa ciągu pieszo-rowerowego przy drodze wojewódzkiej, pomoc 

finansowa dla powiatu, termomodernizacja przedszkola w Pudliszkach, przebudowa i różnego rodzaju 

inne kwestie dotyczące naszych sportowych obiektów. Ja myślę, że jeśli chodzi o autopoprawkę Panie 

Przewodniczący to za chwilę. Powiem tylko Państwu, że do przedmiotowego projektu uchwały wydane 

zostały dwie opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej. Jedna opinia dotyczyła projektu budżetu, która 

to opinia jest pozytywna. Druga opinia z kolei dotyczyła możliwości sfinansowania deficytu i tu 

również otrzymaliśmy opinię pozytywną. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi. Szanowni Państwo nad projektem uchwały obradowały 

poszczególne komisje Rady Miejskiej: Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy, Komisja Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisja Rewizyjna oraz Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przedłożyły Komisji Budżetu 

przed pierwszym posiedzeniem komisji w sprawie projektu budżetu opinie pozytywne na temat samego 

projektu budżetu na rok 2022 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 

2030. Osobną opinię na temat projektu uchwały oraz autopoprawki sformułowała Komisji Budżetu. O 

przedstawienie tej opinii proszę Panią wiceprzewodniczącą Panią Renata Szulc.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 

 

Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Szanowni Państwo. Pozwolę sobie odczytać opinię Komisji 

Budżetowej Rady Miejskiej w Krobi w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 



2022. Komisja Budżetu odbyła dwa posiedzenia w celu zaopiniowania projektu budżetu Gminy Krobia 

na rok 2022 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. Komisja Budżetu w zakresie 

wydania opinii obradowała w systemie zdalnym. Podczas prac zapoznała się ze szczegółowym 

omówieniem budżetu przez Skarbnika, omówiono poszczególne pozycje budżetowe według szczególnej 

klasyfikacji budżetowej. W czasie prac omówiono dochody Gminy Krobia. Członkowie Komisji 

zwrócili uwagę na zmniejszenie dochodów podatkowych z tytułu udziału w podatkach od osób 

fizycznych, zmniejszenie kwoty subwencji wyrównawczej oraz znaczną kwotę dochodów z tytułu 

realizacji projektów unijnych.  Komisja przyjmuje propozycję kształtowania się wielkości dochodów 

według załącznika nr 1 do projektu uchwały Rady uwzględniając wyjaśnienia Skarbnika Gminy o ich 

wielkości. Analiza projektu budżetu pod kątem wydatków była realizowana poprzez omówienie 

poszczególnych działów, po których członkowie Komisji zadawali pytanie i dyskutowali               o 

poszczególnych pozycjach wydatkowych. Komisja przyjęła wyjaśnienia Burmistrza i Skarbnika i nie 

zaproponowała żadnych dodatkowych zmian w stosunku do projektu Burmistrza. Komisja pozytywnie 

opiniuje między innymi zwiększenie wydatków na dotację dla spółek wodnych, wydatki na realizację 

projektów drogowych, w zakresie oświetlenia drogowego, budowę ścieżki przy drodze wojewódzkiej 

434, znaczne wydatki dotyczące infrastruktury szkół i przedszkoli oraz propozycje wykonania 

dokumentacji na budowę stadionu w Krobi. Osobną kwestią są środki na realizację projektu 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Niepart, które w sposób pośredni dotyczą budżetu Gminy 

Krobia. Jednocześnie członkowie komisji wysłuchali informacji o możliwych zmianach do projektu 

uchwały budżetowej na rok 2022, które zostaną zaproponowane w ramach autopoprawki Burmistrza. 

Zmiany te będą dotyczyć przeniesienia części wydatków inwestycyjnych z roku 2021 dotyczące 

rewitalizacji Rynku oraz przebudowy dróg w Krobi, ulicy Targowej, Polnej oraz łącznika Kobylińskiej 

i Polnej, ze względu na pewne opóźnienia w harmonogramie prac. Zmiany te spowodują zwiększenie 

wydatków majątkowych oraz wzrost deficytu w roku budżetowym 2022. Powyższe zmiany będą mieć 

też wpływ na treść uchwały w spawie WPF-u Gminy Krobia na lata 2020 2030. Komisja z niepokojem 

przyjęła informację o braku planowanego wzrostu wynagrodzeń dla pracowników jednostek 

organizacyjnych Gmina Krobia na rok 2022 oraz korektę wydatków dotyczących wynagrodzeń                

w związku z koniecznością zbilansowania budżetu pod kątem nadwyżki bieżącej. Członkowie komisji 

rozumieją trudną sytuację związaną ze zmniejszeniem niektórych istotnych pozycji dochodów 

bieżących przy jednoczesnym wzroście wydatków bieżących między innymi wskutek inflacji, wzrostu 

cen opłat za energię czy zużycie gazu, czy planowanym wzrostem wynagrodzenia minimalnego. 

Wskazują jednak na koniczność i deklarują wparcie Burmistrza w zakresie przeznaczania wolnych 

środków po zamknięciu roku budżetowego 2021, w pierwszej kolejności na wzrost wynagrodzeń dla 

pracowników jednostek organizacyjnych. Podwyżkami powinni być objęci wszyscy pracownicy, nie 

tylko ci, których będzie dotyczyć wzrost minimalnego wynagrodzenia, gdyż doprowadzi to do 

spłaszczenia poziomu wynagrodzeń. Komisja proponuje aby kalkulacje związane z obliczaniem 

skutków wzrostu minimalnego wynagrodzenia były dokonane w oparciu o wskaźnik 7,5%, czyli taki, 

jak w przypadku wzrostu minimalnego wynagrodzenia w roku 2022 w stosunku do roku 2021. Pozwoli 

to również, według członków komisji na pewne zróżnicowanie wynagrodzeń w zależności od 

kwalifikacji i poziomu odpowiedzialności według poszczególnych stanowisk pracy. Komisja budżetu 

proponuje aby zmiany wynagrodzeń dotyczyły uposażeń wypłacanych od 1 stycznia 2022 roku. 

Członkowie komisji pochylili się również nad źródłami sfinansowania deficytu budżetowego na rok 

2022, które uwzględniają pozyskane przez samorząd środki w ramach dostępnych programów 



rządowych, w tym Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, czy 

Program Inwestycji Strategicznych „Polski Ład”. Komisja wskazuje na wysoki deficyt budżetowy na 

rok 2022 i przyjmuje wyjaśnienia do co potrzeb kredytowo-pożyczkowych roku 2022 wskutek ujęcia 

kwoty 1.640.792 złote, jako źródła pokrycia deficytu. Wyraża również przekonanie, że wskazane 

powyżej źródła pokrycia powinny spowodować że prognozowane zadłużenie Gminy Krobia nie 

wzrośnie dodatkowo ponad to, co zostało wcześniej zaplanowane. Mając powyższe na uwadze Komisja 

Budżetu opiniuje projekt uchwały budżetowej Gminy Krobia na 2022 rok pozytywnie przy obecności 6 

członków komisji, nieobecny był radny Lech Bem, wynik głosowania 6 głosów „za”. Komisja Budżetu 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030 opiniuje również pozytywnie przy 

obecności 6 członków komisji, nieobecny radny Lech Bem, wynik głosowania 6 głosów „za”. 

Podpisała Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Pani Wiceprzewodniczącej. Szanowni Państwo następnym punktem w procedurze 

uchwalania budżetu jest wystąpienie Pan Burmistrza, którego proszę o przedstawianie stanowiska w 

sprawie wniosków, które nie zostały uwzględnione w projekcie budżetu.  

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Procedura uchwalania budżetu przewiduje 

ten punkt, o którym wspomniał Pan Przewodniczący, czyli przedstawienie informacji o tym jakie 

przedsięwzięcia i zadania Szanowni Państwo nie znalazły się w projekcie, tak zwanej uchwały 

budżetowej. Pozwólcie, że krótko tylko wskażę na te zadania, które Szanowni Państwo z obiektywnych 

przyczyn nie znalazły się w zaproponowanym projekcie uchwały budżetowej. Szanowni Państwo                

w pracach nad budżetem na rok 2022 zostały złożone poniższe wnioski, które chciałbym przedstawić. 

Jest ich tutaj 10. To są Szanowni Państwo takie przedsięwzięcia jak: zadanie pod nazwą 

„Nawierzchnia dróg oraz lampy solarne w Kuczynce”. O to wnioskowali mieszkańcy Kuczynki. 

Drugim przedsięwzięciem jest remont drogi powiatowej w Przyborowie w ramach pomocy dla Powiatu 

Gostyńskiego. Wnioskodawcami byli tutaj mieszkańcy, w tym przypadku wsi Przyborowa. Trzecie 

zadanie dotyczyło utwardzenia drogi gminnej w Sułkowicach. Wnioskowali o to mieszkańcy Sułkowic. 

Kolejnym przedsięwzięciem, o które wystąpili mieszkańcy dotyczyło zadania pod nazwą „Relaks pod 

lipami”, czyli utworzenie miejsca odpoczynku i rekreacji w Karcu. O to wnioskowali mieszkańcy 

Karca. W punkcie piątym pojawił się Szanowni Państwo wniosek o udzielenie pomocy finansowej 

Powiatowi Gostyńskiemu na bieżącą działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej w Piaskach w kwocie 

2.000 złotych. Ponownie w kolejnym przedsięwzięciu pojawiła się pozycja taka jak  współorganizacja 

VIII Konkursu Języka Angielskiego i Niemieckiego dla uczniów Zespól Szkół Ogólnokształcących               

i Zawodowych w Krobi. Kolejna propozycja to dofinansowanie imprez integracyjnych w Domu 

Pomocy Społecznej w Chumiętkach. O to wnioskował też Dom Pomocy Społecznej w Chumiętkach. 

Kolejne przedsięwzięcie dotyczyło dofinansowania prelekcji, lekcji plenerowych dla dzieci z terenu 

gminy w ramach projektu EKO-zakątek. Wnioskodawcą było Stowarzyszenie Syrenka. Kolejne 

przedsięwzięcie dotyczyło Szanowni Państwo corocznych zawodów wędkarskich o Puchar Burmistrza. 

O to ponownie wnioskowało Stowarzyszenie Syrenka. I wniosek, który wpłynął do samorządu 



gminnego z prośbą o zabezpieczenie na przyszły rok XIV Wystawy Zwierząt Hodowlanych                     

w Pudliszkach. Wnioskodawcą był Wielkopolski Związek Hodowców i Producentów Bydła. Szanowni 

Państwo poza tym, też wpłynęły, zostały złożone dodatkowo 22 ankiety przez organizacje 

pozarządowe, które działają na terenie gminy Krobia. I Szanowni Państwo jak co roku, już od 11 lat, 

wnioski mieszkańców 22 sołectw w ramach odbytych zebrań wiejskich, podczas których zostały 

podejmowane uchwały w zakresie przyjęcia funduszu sołeckiego na rok 2022. Celem realizacji tego 

funduszu w danym sołectwie Szanowni Państwo, w naszych wszystkich sołectwach w przyszłym roku 

mają być realizowane 53 przedsięwzięcia. Widać Szanowani Państwo, że jest do bardzo duża skala 

zadań, które nasi mieszkańcy, którzy zamieszkują obszary wiejskie, chcą aktywnie realizować 

Szanowni Państwo i działać aktywnie także w przyszłym roku. Więc Szanowni Państwo tak to zawsze 

też mówimy, potrzeb jest więcej aniżeli środków, które mamy do dyspozycji także w roku 2022. Ale tak 

jak Pan Skarbnik wcześniej już nadmienił, jeżeli będzie taka możliwość mimo wszystko, a mamy bardzo 

trudny budżet o czym Państwo Radni doskonale już widzą, być może uda nam się jeszcze dodatkowo 

wprowadzić do budżetu nieliczne, być może, aczkolwiek kolejne przedsięwzięcia, których nie mogliśmy 

wprowadzić na etapie przygotowania tego projektu budżetu. Więc Szanowni Państwo być może taka 

szansa pojawi się w ciągu najbliższego kwartału przyszłego roku. Dziękuję bardzo Panie 

Przewodniczący.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Proszę Pana Skarbnika i zabranie głosu i przedstawianie 

proponowanych autopoprawek do projektu uchwały budżetowej na rok 2022.  

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Jeszcze w uzupełniniu tego co powiedział Pan Burmistrz 

proszę zwrócić uwagę, że część tych wniosków, które zostały złożone, to 4 w projekcie budżetu się 

nalazły. Między innymi WTZ w Piaskach dofinansowanie w formie pomocy finansowej. Państwo 

podjęliście taką uchwałę. Realizujemy dalej prace drogowe w Kuczynce. W zakresie wydatków 

bieżących jest współpraca z organizacjami pozarządowymi i wsparcie dla Wielkopolskiego Związku 

Hodowców i Producentów Bydła. Może nie wsparcie dla organizacji ale bezpośrednio 

współorganizacja przez Gminę Krobia tego przedsięwzięcia. Jeśli chodzi o autopoprawkę do uchwały 

budżetowej na rok 2022 ona częściowo została już Państwu przedstawiona przy omawianiu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, gdyż te dwa dokumenty muszą i oczywiście są ze sobą spójne. 

Zacznę być może od jednej zmiany, bo chyba muszę wrócić jeszcze na jeden dokument, który był 

sygnalizowany i bardzo dziękuję dzisiaj przez Panią Radną Patrycję Kapałę. W załączniku nr 9 do 

projektu uchwały budżetowej i do autopoprawki znalazły się zapisy, to jest załącznik dotyczący 

funduszu sołeckiego, dotyczące przedsięwzięć w trzech miejscowościach: Bukownica, Pudliszki                 

i Rogowo. Ze względu na to, że te przedsięwzięcia w swojej nazwie są bardzo rozbudowane,                       

a program, który jest programem wspierającym planowanie budżetowe ma ograniczoną ilość znaków, 

nie zmieściły się te wszystkie znaki. Dlatego ja przedstawię Państwu pełne nazwy tych przedsięwzięć. 

Jeśli chodzi o Bukownicę tego Państwo tutaj nie widzicie. „Pobudzenie aktywności obywatelskiej 

mieszkańców sołectwa Bukownica poprzez organizację imprez kulturalno-integracyjno-sportowych               

w oparciu o funkcjonowaniu świetlicy wiejskiej propagujących ideę samorządową wraz z wydatkami 



związanymi z jej utrzymaniem, naprawa usterek, drobne elementy, środki czystości”. Tam zostało to 

przedsięwzięcie skrócone jeśli chodzi o ten załącznik numer 9 w dziale 92109. W dwóch paragrafach 

mamy te przedsięwzięcia, paragraf 4210 i paragraf 4300. Pudliszki, pełna nazwa przedsięwzięcia: 

„Pobudzenie aktywności obywatelskiej mieszkańców sołectwa Pudliszki poprzez organizację imprez 

kulturalno-integracyjno-sportowych w oparciu o funkcjonowaniu Centrum Aktywności Społecznej 

integracji mieszkalnych i wspieranie inicjatyw mających na celu poprawy wizerunku miejscowości 

wraz z zachowaniem dzieciństwa społeczno-kulturowego”. Rogowo: „Pobudzanie aktywności 

obywatelskiej mieszkańców sołectwa Rogowa poprzez organizację imprez kulturalno-rekreacyjnych       

w oparciu o funkcjonowaniu świetlicy wiejskiej propagujących idee samorządową wraz z zakupem 

środków ochrony roślin celem właściwego utrzymania terenów zielonych w sołectwie”. Teraz 

pozostałe zmiany, które widzicie Państwo na ekranie w formie autopoprawki. W dziale 600 

dokonujemy zwiększenia o kwotę 4.702.500 zł dochodów w drogach na zadanie dotyczące 

miejscowości Pudliszki i przebudowy ulicy Fabrycznej. Zadanie z Polskiego Ładu. Drugie zadanie 

również w ramach programu rządowego Polski Ład, zwiększenie o 3.591.000 zł na termomodernizację 

trzech budynków: OPS-u, przedszkola w Krobi i budynku szkoły w Starej Krobi. To tyle jeśli chodzi             

o zwiększenie dochodów. W wydatkach dokonujemy zwiększenia właśnie w dziale 600 na zadanie 

dotyczące ulicy Fabrycznej, ale zmiany dotyczą  również innych przedsięwzięć. Przebudowy przejścia 

dla pieszych w pasie drogi gminnej przy ulicy Poznańskiej w Krobi 73.310. Częściowo to zwiększenie 

pochodzi w ramach Rządowego Programuj Rozwoju Dróg. Dokonujemy również zmiany klasyfikacji 

budżetowej  w ramach wykupu gruntów pod inwestycje drogowe. W dziale 700 zwiększamy wydatki na 

czynsze gospodarki mieszkaniowej 2.000 złotych. Bardzo duża i ważna zmiana dotyczy środków, które 

wpłynęły już na rachunek bankowy Gminy Krobia w wysokości 3 milionów złotych na objęcie udziałów 

w Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej Krajowego Zasobu Nieruchomości. Te środki zostaną 

przekazane i wydatkowane w formie objęcia właśnie udziałów w tej nowopowstałej spółce.                    

Po założeniu właśnie tej spółki w formie aktu notarialnego myślę, że stanie się to w ciągu najbliższych 

miesięcy. I oczywiście również zmiana dotycząca tych trzech przedsięwzięć, które znajdą się właśnie w 

tym dziale, dotyczących termomodernizacji zadań z Polskiego Ładu. W dziale 750 dokonujemy  

zmniejszenia wydatków na PFRON, zmniejszenia wydatków na inkaso na podstawie wydatków tego 

roku i zwiększenia wydatków na diety sołtysów. To jest konsekwencja podjętej przez Państwa na 

poprzedniej sesji uchwały. W dziale 758 zmniejszamy kwotę rezerwy oświatowej o kwotę 17.000. 

Zmniejszamy również kwotę rezerwy na zadanie inwestycyjne o kwotę 14.626. To są środki, o które 

zwiększamy wydatki właśnie na przejście dla pieszych przy ulicy Poznańskiej. Dokonujemy 

zmniejszenie o 2.000 na zadanie związane z infrastrukturą dostępu do Internetu dla osób zagrożonych 

wykluczeniem cyfrowym. W dziale 900 dokonuje się zwiększenia o kwotę 900.000 zł na zadania 

inwestycyjne, kanalizacyjne. Otrzymaliśmy pod koniec roku subwencję  w formie uzupełnienia. 

Dokonujemy również zmiany nazwy zadania na „Dostawa i montaż lamp oświetlenia drogowego z 

wykorzystaniem OZE”. Przynosimy środki w ramach oświetlenia ulicznego na konserwację 

oświetlenia. Kolejny skutek inflacji. Zwiększamy również o kwotę 10.000 zł środki na realizuję zadań z 

zakresu ekologii na podstawie projektu umowy darowizny, o którym Państwu mówiliśmy. Zwiększamy 

również wydatki niewykorzystane z tego roku na program usuwania azbestu. Wkłady własne, które 

były przeznaczone na projekty termomodernizacyjne przenosimy do działu 700 właśnie z działu 900.            

I na koniec proszę o kolejny slajd, jeśli mogę prosić. I na koniec zostawiliśmy sobie może 

niechronologicznie, ale dział 801 bo tych  zmian jest najwięcej. Przenosimy wydatki między 



rozdziałami, w tym na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki           i 

metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. Krócej 

mówiąc, to są wydatki na dzieci potrzebujące szczególnie opieki, dzieci niepełnosprawne, pomiędzy 

rozdziałami klasyfikacji budżetowej. Wcześniej robiliśmy to w trakcie roku budżetowego. Teraz 

zabezpieczamy już odpowiednią kwotę środków aby też nie dokonywać czasochłonnych przeksięgowań 

w trakcie roku budżetowego. Zwiększamy wydatki na „Laboratoria Przyszłości”                o 346.500 zł 

dla naszych trzech jednostek, a właściwie trzech jednostek plus Szkoły Filialnej                      w 

Sułkowicach, która jest traktowana odrębnie. Dokonujemy również przeniesień w ramach Polskiego 

Ładu. Wcześniej zadania dotyczące szkoły w Starej Krobi i przedszkola w Krobi były planowane 

właśnie w dziale 801. Teraz wszystkie te przedsięwzięcia z Polskim Lądem termomodernizacyjne będą 

w dziale 700. Dokonujemy zmniejszenia w zakresie dokumentacji na szkołę w Pudliszkach o kwotę 

10.000 zł. W wyniku tych zmian zwiększa nam się deficyt budżetowy o 3.405.004, a kwota 

zwiększonego deficytu jest pokryta przychodami z niewykorzystanych środków za rok 2021. Częściowo 

również deficyt jest pokryty kwotą 900.000 zł środkami, które wpłynęły z subwencji na działania 

kanalizacyjne. Zmiany w planie dochodów i wydatków dotyczą załączników od 1 do 3, następnie 4a i 

4c, 5a, 6, 7a, 7b i 9. 9 to jest właśnie fundusz sołecki, o którym Państwu przed chwilą mówiliśmy. 

Pojawiają się również zapisy dotyczące tak zwanych wydatków covidowych, co również skutkuje 

dodaniem kolejnego załącznika. I takie podsumowanie. Zwiększenie dochodów o 8.293.500, wydatków 

o prawie 12.600.000, deficytu o 4.300.000. Zmniejszenie niestety nadwyżki bieżącej o 10.000 zł, 

wydatków majątkowych o prawie 12.600.000 złotych i korekta postanowień uchwały. Zmianie ulega 

wykaz największych inwestycji. Jest to jakby uzupełnienie do slajdu jaki mieliście wcześniej. Dzisiaj, 

na teraz tą największą, najbardziej kosztowną planowaną inwestycją jest przebudowa ulicy 

Fabrycznej, na kwotę prawie 5 milionów złotych. Termomodernizacja budynku OPS-u na kwotę około 

4 milionów złotych. Wniesienie udziałów do SIM-u, czyli Społecznej Inicjatywy Mieszkańców 3 miliony 

złotych. Termomodernizacja przedszkola w Krobi 900.000 złotych. Zwróćcie Państwo uwagę, że za 

chwilę na podstawę zamknięcia roku budżetowego, danych z zamknięcia roku budżetowo przyniesiemy 

nie wykorzystane środki z 2021 roku. Na przebudowę Rynku 3 miliony, na budowę łącznika 

Kobylińska-Polna-Poznańska na kwotę 5.200.000 zł. W sumie więc poziom wydatków majątkowych 

wzrośnie nam o kolejne 8 milionów złotych.  I według stanu, który najprawdopodobniej będziemy mieć 

na koniec stycznia, planowany poziom wydatków  inwestycyjnych będzie wynosił 35 milionów złotych. 

Tylko kwestia na pewno rynku naszych możliwości, abyśmy mogli z powodzeniem te środki 

wykorzystać bez nadmiernego dokładania po postępowaniach przetargowych. Ale myślę, że trzeba 

wierzyć, że tak się właśnie stanie. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Skarbniku za przedstawianie autopoprawek. Otwieram dyskusję nad projektem 

uchwały budżetowej na rok 2022. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, przestawić swoje 

stanowisko wobec projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie pozwolę sobie uzasadnić w jaki sposób 

będę głosował. Przed chwilą Pan Skarbnik, Pan Burmistrz przekonywali nas o tym, że ten budżet jest 

budżetem realnym. Jest budżetem realnym, budżetem ambitnym, bo tak też trzeba o nim powiedzieć  

wobec wskaźników ekonomicznych, które przekładają się na nadwyżkę bieżącą w naszym przypadku. 

Ale nie tylko w naszym, bo i cytując Pana Skarbnika wszystkie samorządy mają z tym problem. 

27.500.000 przed autopoprawką, a 35 milionów po autopoprawce, którą mam nadzieję przyjmiemy,  to 



jest realny wydatek na inwestycje. Proszę Państwa to jest ogromna kwota. Patrząc na te kwoty 

mówiłem o ambitności tego budżetu. Chociaż będąc w samorządzie już tyle lat wiem i pamiętam jak 

pracowaliśmy w Radzie, jak przygotowywaliśmy się na takie poziomy inwestycji, gdzie przy każdym 

budżecie była dyskusja czy nas na pewne rzeczy nas stać, czy nas na pewne rzeczy będzie stać. Bo 

kwestia rewitalizacji, kwestia innych wielkich projektów, które się dzisiaj pojawiają, a mówię tutaj 

oczywiście, bo nie można zapominać o ośrodkach zewnętrznych jakie otrzymujemy na wielkie 

inwestycje, które planowane są w roku 2022 i są realizowane już teraz, no to mój głos będzie za 

budżetem z tego względu, że wiem że ten budżet jest skonstruowany bardzo realnie. Oczywiście może 

zaburzyć moją pewność to, co się wydarzy w gospodarce, chociaż tego realnie nie wiem jak będzie 

kształtować się dalej inflacja. Jak będą wyglądać kwestie między innymi wpływów do budżetu 

gminnego. Bo to jest chociaż sprawa wypływów z tytułu podatku od osób fizycznych, czy subwencji, 

które, jak w przypadku subwencji wyrównawczej wpływają w niższym poziomie. Natomiast myślę, że te 

wszystkie ważne punkty związane z inwestycjami zostaną zrealizowane. Pan Skarbnik tutaj dwukrotnie 

mówił o największych inwestycjach. Oczywiście kwestia Ryku, kwestia remontu Wyspy Kasztelańskiej, 

ale i budowy łącznika, budowy termomodernizacji, Ośrodka Pomocy Społecznej czy przedszkoli. Ale 

warto też wspomnieć o tych mniejszych, które są też realizowane i będą realizowane według planu na 

sołectwach, czy drobne remonty w Rogowie, Chwałkowie, Potarzycy. W końcu remont w placu 

apelowego w Szkole Podstawowej w Krobi, który też od wielu lat znajdował się w propozycjach 

wprowadzenia do budżetu, w końcu się znalazł. Ważnych też jest podkreślenia wkład własny na 

realizację trzech ważnych dróg w centrum miasta. To jest ulicy Zachodniej, ulicy Sobieskiego                  

i Korczaka, gdzie ten wkład własny pozwoli nam też sięgać po środki zewnętrzne. Miejmy nadzieję, że 

będzie to skutecznym działaniem. Komisje podczas prac nad budżetem nie zgłosiły żadnych propozycji 

zmian. Czyli można przyjąć, że w dużej części zgadzają się, jak nie w 100 %. Były oczywiście głosy 

wstrzymujące. Natomiast te głosy wstrzymujące nie wnosiły żadnych propozycji. W związku z tym 

uznaję, że ten budżet  jest realny i większość Państwa go akcentuje. Ja na koniec chciałbym 

powiedzieć, że my jesteśmy postrzegani jako gmina ambitna, gmina, która z wieloma inicjatywami 

wychodzi ponad takie sztandarowe funkcjonowanie samorządu. Miejmy nadzieję, że ten budżet nadal 

będzie nas w taką kategorię samorządów kwalifikował i że zostanie ten budżet przyjęty. Dziękuje,               

to z mojej strony tyle. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W związku 

z tym zamykam dyskusję. Proszę Państwa proponuję dwa głosowania w tym punkcie. W pierwszej 

kolejności autopoprawka, a drugie głosowanie będzie dotyczyć projektu uchwały budżetowej. 

Szanowni Państwo autopoprawka do uchwały Nr XL/343/2021Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 

grudnia 2021 roku w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem tej autopoprawki proszę o podciśnienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał?  Stwierdzam, że 14 głosami „za” autopoprawka została podjęta. I teraz 

projekt uchwały w całości po autopoprawce. Uchwała Nr XL/343/2021Rady Miejskiej w Krobi z dnia 

20 grudnia 2021 roku w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podciśnienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał?  Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. Gratuluję 

Panie Burmistrzu. Uchwała budżetowa została podjęta. Prosimy o realizację tak jak jej treść mówi. 

Życzymy wszystkiego i myślę, że ze strony Rady będzie Pan miał pełne wsparcie. Głosowanie zresztą 

pokazało to w 100%. Dziękuję. Czy Pan Burmistrz chciałby zabrać głoś to proszę bardzo. 

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni. Dziękuję bardzo w imieniu własnym, też moich 

wszystkich współpracowników za to, że Państwo Radni jednomyślnie opowiedzieli się za podjęciem 



zarówno uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej, jak również budżetu na rok 2022. 

Myślę, że przez te 40 dni, podczas których wielokrotnie rozmawialiśmy, dyskutowaliśmy na temat 

poszczególnych działów, rozdziałów, paragrafów i zadań, które w tej uchwale budżetowej się znalazły. 

Też pojawiało się bardzo dużo merytorycznych uwag ze strony Państwa Radnych. Naprawdę doceniam 

to, że też pojawiały się wątpliwości i czy aby na pewno ten budżet uda się w takim projekcie 

zrealizować. Czy aby na pewno na te długo oczekiwane przedsięwzięcia przez mieszkańców uda nam 

się dodatkowo pozyskać środki zewnętrzne, zwłaszcza w ramach programu Polskiego Ładu. Te 

wątpliwości Szanowni Państwo cały czas z nami pozostają. Ale wierzymy, że dzięki naszej 

skuteczności, zwłaszcza w pozyskiwaniu środków zewnętrznych i też oczywiście szczęścia, bo szczęście 

też musi nam dopisywać. Mam nadzieje, że ten ambitny budżet jak go nazwał Przewodniczący Rady 

Szanowni  Państwo w znacznym stopniu dzięki też naszej dobrej współpracy, mam nadzieję zostanie 

zrealizowany. Ja na pewno też Szanowni Państwo z moimi wszystkimi współpracownikami  będę się 

starał aby tak też się stało. Stąd Szanowni Państwo Radni jeszcze raz składam Państwu też szczere 

wyrazy podziękowania i uznania za pracę, którą wykonaliście aby dzisiaj te głosowania tak pomyślnie 

dzisiaj zostały przeprowadzone. Też Szanowni Państwo w tym miejscu chciałbym podziękować 

wszystkim moim współpracownikom w Urzędzie Miejskim w Krobi za przygotowanie tego projektu 

budżetu zwłaszcza Panu Skarbnikowi, Wydziałowi Finansowemu. Dziękuję wszystkim naszym 

jednostkom organizacyjnym, też jednostkom pomocniczym Szanowni Państwo, jakim są sołectwa. 

Zwłaszcza, że Szanowni Państwo w trudnym czasie pandemii czasami przy bardzo małej ilości osób na 

zebraniach wiejskich też udało nam się Szanowni Państwo podjąć uchwały jakim było przyjęcie 

funduszów sołeckich w danych sołectwach. Ale to też Szanowni Państwo były bardzo dobre też 

rozmowy nie tylko o tym co się dzieje w danym sołectwie, ale też o tym co się dzieje też w całej gminie. 

To też Szanowni Państwo pokazuje, że mieszkańcy naszych sołectw patrzą szerzej, niż tylko na to, co 

się dzieje i co ma się zadziać w danej wiosce. I to też naszym wszystkim mieszkańcom, sołtysom                  

i wszystkim organizacjom sołeckim za ten aktywny wkład w konstrukcję tego budżetu pragnę 

podziękować. Szanowni Państwo nie byłoby tej obywatelskości, aktywności w naszej gminie gdyby nie 

nasze organizacje pozarządowe. Dlatego też, jak powiedziałem wcześniej wpłynęło bardzo dużo ankiet 

od naszych liderów pozarządowych. Mam nadzieje Szanowni Państwo, że będziemy starać się razem z 

członkami organizacji pozarządowych wspólnymi siłami ten budżet wykonać. Szanowni Państwo, 

myślę, że tez na koniec chciałbym jedną rzecz powiedzieć. Szanowni Państwo wchodzimy w trzeci rok, 

niestety pandemii koronawirusa . Widzimy jakie są ceny, już Pan Skarbnik wspomniał o znaczącym 

wzroście naszych wydatków na media, zwłaszcza na gaz. Ale Szanowni Państwo my z tymi cenami 

będziemy obcować w roku 2022, ze wzrostem też usług, wzrostem kosztów materiałów, dostaw różnych 

towarów. Więc Szanowni Państwo ta wartość tych zadań, o których na tych slajdach była mowa 

niestety też będzie znacznie wyższa. Więc też ten budżet Szanowni Państwo będzie bardzo trudny do 

realizacji. Szanowni Państwo proszę się też z tym liczyć. Ale też Szanowni Państwo ważne jest to, że 

tak jak w roku 2021, który się kończy zdecydowana ilość tych zadań była realizowana przez nasze 

lokalne przedsiębiorstwa. Lokalne mam na myśli przedsiębiorstwa, które mają siedziby na terenie 

gminy Krobia, ale też Powiatu Gostyńskiego. Ale też Szanowni Państwo nie ukrywam, że też liczę na 

to, że też ten rozwój gospodarczy naszego terenu będzie odbywał się poprzez, z udziałem i na rzez 

naszych lokalnych przedsiębiorców. Żeby też jak największa część tego „tortu” można powiedzieć, 

jakim jest budżet była zjedzona, mówiąc kolokwialnie przez nasze przedsiębiorstwa. I Szanowni 

Państwo na to ja, jak i również Państwo radni i wszyscy nasi mieszkańcy, myślę powinniśmy liczyć. 

Więc Szanowni Państwo, co nam pozostaje, wziąć się ostro do pracy od drugiego stycznia aby ten 

budżet, tak jak Pan Przewodniczący powiedział starać się w jak najwyższym stopniu wykonać. Więc ja 

też do tej pracy Państwa gorąco zachęcam. Dziękuję bardzo. 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

 

Punkt 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku 2021, określenia terminu wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. Proszę o 

zabranie głosu Pana Skarbnika, który przedstawi projekt uchwały.    

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Na podstawie przepisów ustawy o finansach można ustalić 

wykaz wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego. Generalnie wszystkie wydatki                

z końcem roku budżetowego powinny wygasnąć ale ustawa o finansach daje taką furtkę, że w 

uzasadnionych przypadkach, kiedy zostało udzielone zamówienie publiczne można taki wykaz pod 

kątem konkretnego uzasadnienia ustalić i go wskazać. Warunek ostatecznie jest taki, że termin 

realizacji tych zadań nie może być dłuższy niż 30 czerwca roku następnego. A te środki, które znajdą 

się w tym wykazie na podstawie podjętej przez organ stanowiący uchwały muszą być gromadzone na 

wyodrębnionym subkoncie rachunku podstawowego. Proponujemy Państwu aby w roku 2022 w 

wykazie tym ująć następujące cztery zadania: przebudowa ulicy Jana Sobieskiego w Krobi, 

przebudowa ulic Zachodniej, Janusza Korczaka w Krobi, wymiana zbiornika na wodę w samochodzie 

pożarniczym znajdującym się na wyposażeniu OSP Krobia oraz dostawa i montaż oświetlenia 

drogowego z wykorzystaniem odnawialnych źródeł energii. Uzasadnienia myślę, że do tych zadań nie 

będę Państwu, a właściwie  przeczytam, bo to jest wprowadzone jako uzupełnienie porządku obrad. 

Więc być może część Państwa nie miała okazji i wystarczająco czasu aby zapoznać się z tym 

dokumentem. Jeśli chodzi o te pierwsze dwa zadania drogowe, dotyczy to wykonania dokumentacji. 

Zwróćcie Państwo uwagę, że część organów administracji rządowej i samorządowej ale głównie 

rządowej bo w tej sytuacji mówimy o odpowiednich organach, które opiniują dokumentację projektu 

dokumentacji drogowej pracuje zdalnie. To powoduje opóźnienie w zakresie uzgodnień pewnych 

dokumentów. I są to czynniki obiektywne, na które projektant danej inwestycji nie ma wpływu. 

Ponadto jeśli chodzi o dokumentację tych trzech ulic znajdujących się w Krobi, o których powiedział 

przed chwilą Pan Przewodniczący postanowiliśmy tutaj wprowadzić dosyć szeroki proces konsultacji       

z mieszkańcami. To wszystko wymagało czasu. Tutaj również starliśmy się o środki zewnętrzne                 

w ramach Polskiego Ładu, w ramach pierwszego naboru Polski Ład. Nie otrzymaliśmy środków. 

Pewnie będziemy rozważali aby ten wniosek powtórnie przedstawić komisji oceniającej. Z terminów, 

które widzimy po realizacji wniosków i po analizie wniosków pierwszego naboru, wydłużenie tego 

okresu, sporządzenie dokumentacji w żaden sposób nie powinno  nam kolidować w kwestii szans na 

realizację. Pod warunkiem oczywiście otrzymania tych środków w przyszłości i nie powinno to mieć 

wpływu negatywnego na realizację tej inwestycji w najbliższej przyszłości. Jeśli chodzi o awarię 

zbiornika zlecono naprawę wyspecjalizowanej firmie. Mamy tu pewien monopol jeśli chodzi                   

o samochody strażackie i naprawę właśnie takich pojazdów. Natomiast również ze względu na 

ograniczony rynek podażowy w zakresie świadczeń tego rodzaju usług, bardzo dużo samochodów, 

które ta firma ma w magazynach  na stanie wykonawca poprosił nas o wydłużenie terminu do końca 

lutego. Natomiast jeśli chodzi o dostawę lamp oświetlenia drogowego z wykorzystaniem odnawialnych 

źródeł energii tutaj również jest prośba o wydłużenie związane z ogólną sytuacja pandemiczną na 

świecie i obostrzenia między nimi w kraju producenta. Lampy te są produkowane w Austrii,                 

co przekłada się na opóźnienie w dostawach. W związku z powyższym podjęcie uchwały z wykazem 



tych czterech przedsięwzięć inwestycyjnych, trzech inwestycyjnych, jednego w zakresie wydatków 

bieżących, bo naprawa pojazdu strażackiego to zadanie bieżące, jest zasadne. Dziękuje. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Nad projektem uchwały obradowała dzisiaj komisja budżetu,             

która wydała opinię pozytywną. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie 

projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do glosowania. 

Uchwała Nr XL/344/2021Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021, określenia terminu wydatków oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały 

proszę o podciśnienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. Proszę Państwa przechodzimy do następnego punktu. 

 

Punkt 14 wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zadać pytanie lub złożyć 

wniosek? Nie widzę. Ja jeszcze w uzupełnieniu mojej wypowiedzi z dyskusji podczas prezentowania 

projektu budżetu nie wspomniałam o jednej rzeczy, która jest ważna. Myślę o kwestii budowy stadionu 

sportowego Gminy Krobia. Jak wiecie Państwo z mediów i z profilu Gminy Krobia w poprzednim 

tygodniu, w piątek, został podpisany akt notarialny o tym, że Gmina Krobia stała się właścicielem 

wszystkich działek, które są w planie zagospodarowania przestrzennego przewidziane pod budowę 

stadionu sportowego, na który Gmina Krobia, szczególnie kibice w Krobi czekają już od wielu, wielu 

lat. Dlatego też z mojej strony jako kibica lokalnego klubu, ale też działacza i oczywiście radnego, 

dziękuję Państwu za podjętą uchwałę, w której też znajduje się zapis o 150.000 złotych na projekt 

budowlany stadionu, który myślę będzie kolejnym, ważnym krokiem, który oczywiście nas dorowadzi 

do budowy tego stadionu w jak najszybszym czasie. Jest to ważny moment, tak jak powtarzam jesteśmy 

jako Gmina właścicielem gruntów, co było jakby warunkiem najbardziej podstawowym, żeby 

rozpocząć dalsze kroki. Rozumiem, że nikt z Państwa nie chce zabrać głosu. Nie było wcześniej 

zgłoszeń. 

 

Punkt 15 zakończenie. Na koniec chciałbym w imieniu swoim i Pana Burmistrza złożyć życzenia 

Zdrowych, Spokojnych  Świąt w tym trudnym momencie, kiedy cały czas pandemia nas nie opuszcza. 

Tych kilka chwil z rodziną w najbliższym otoczeniu, myślę, że każdemu z nas zrobi dobrze. Odpoczynek 

od tego codziennego biegania, pościgu każdemu z nas się należy. Mieszkańcom także, którzy śledzą 

nasze obrady składam najserdeczniejsze życzenia. Dziękuję wszystkim Państwu za podjęte dzisiejsze 

uchwały. Dziękuję wszystkim osobom, które przygotowały dzisiejszą sesję, Panu Burmistrzowi 

uchwalonego budżetu. Zamykam XL sesje Rady Miejskiej. Dziękuję. 


